

Square Dance at the „Hesse Day“ Square Dance beim Hessestag

Klaus Kietzmann, Kuntry Kuzins SDC, Wiesbaden (Hessen)
und / and EAASDC Honorary Lifetime Member

In May this year there was organized again by the Federal State of Hesse the annual “Hesse Day“. Maintaining traditions and welcoming news are the characteristics of this event.

In 2016 Herborn, the small town of Middle Hesse, was the host. Many organizations, associations, and initiatives offered a varied programme on several stages.

A folkloristic expedition with music and dancing that was performed by the Hesse folk dance and costume group was a part of the essential point of every year. The “Herborn Funken” (a Carnival Society) showed their ability by a guard and show dance.

Square Dance also was on the programme (in the tent of the Hesse Association for Folk Dance and Costumes):

“Hesse Squares, coloured as life” with Square Dance formations from the region. An interesting solution if there is no club in this town of Herborn.

“Dancing and Fitness – Zumba in the Costume Land” was another programme item on the same stage.

There was of course an appearance of a Line Dance group.

Im Mai dieses Jahres fand wieder mal der jährlich vom Bundesland Hessen organisierte Hessestag statt. Traditionen pflegen und Neues begrüßen sind Kennzeichen dieser Veranstaltung.

2016 war die mittelhessische Kleinstadt Herborn der Gastgeber. Viele Organisationen, Vereine und Initiativen boten ein abwechslungsreiches Programm auf mehreren Bühnen.

Ein folkloristischer Streifzug mit Musik und Tanz, dargeboten von einer hessischen Volkstanz- und Trachtengruppe, gehört zu den alljährlichen Kernpunkten. Die Herborner Funken zeigten ihr Können mit einem Garde- und Showtanz.

Auch Square Dance stand auf dem Programm (im Zelt der hessischen Vereinigung für Tanz- und Trachtenpflege): **„Hessen Squares, so bunt wie das Leben“** mit Square Dance-Formationen aus der Region. Eine interessante Lösung, wenn am Veranstaltungsort selbst kein Club existiert.

„Tanz und Fitness – Zumba® im Trachtenland“ war ein weiterer Programmpunkt auf derselben Bühne.

Natürlich fehlte auch ein Auftritt einer Linedance-Gruppe nicht.

A report on the participation of the “Rhön Rabbits” Square Dance Club at the Hesse Day festive parade in 2008 and the preparations, you will find that in the Bulletin of August 2008.

Conclusion

I wonder which Hesse Square Dance Clubs will participate in the Hessen Day in Rüsselsheim in May next year and advertise for Square Dancing, Round Dancing, and/or Clogging.

Einen Bericht über die Teilnahme der Rhön Rabbits beim Hessentagsfestumzug 2008 und die Vorbereitungen dazu findet ihr im Bulletin August 2008.

Fazit

Nun bin ich gespannt, welche hessischen Clubs im Mai nächsten Jahres beim Hessentag in Rüsselsheim durch ihre Teilnahme Werbung für Square Dance, Round Dance und/oder Clogging machen.

